
Do nového roku zvesela! 
Bude určitě líp!

Rok 2024 se s námi pomalu loučí. Ještě několik dnů s vánočními tradicemi, pak možná 
hory, odpočinek nebo jen trochu volna a Silvestr a s ním i hodně předsevzetí do měsíců 
nového roku s 25 na konci. Přejeme hodně zdraví, pohody a ať je veselo nejméně tak , jak 
na letošním mikulášském odpoledni. Foto: Martin Vincour
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Starosta Ludvík: Radujme se 
z toho, co nás obklopuje
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Pane starosto. Představme 
Vás těm Dobšičákům, kteří 
vás neznají. Zkuste v několi-
ka větách popsat, jaké školy 
jste vystudoval a jaká zaměst-
nání jste v životě absolvoval...
Narodil jsem se sice na Mora-
vě, ale mládí jsem prožil v Kr-
konoších. Po základní škole 
jsem navštěvoval střední od-
borné učiliště, pak jsem po-
kračoval na střední průmyslo-
vé škole a dále jsem absolvoval 
několik semestrů na ČVUT. 
Měl jsem být strojař, ale nako-
nec mne uchvátila v roce 1990 
výpočetní technika a přes 20 

let jsem pracoval v oboru výpočetní a kancelářská technika. Vzpomínám, jak jsme 
společně s firmou AT Computers zaváděli PC do škol okresu nebo jak jsme dovezli 
z Německa první notebook značky Amstrad. Počítače byly mým koníčkem, taková 
srdcová záležitost. 

Čím jste rád vyplňoval váš volný čas, jaké jsou vaše koníčky, jak rád relaxujete?
Po sametové revoluci jsem se věnoval studiu historie se zaměřením na období druhé 
světové války a předně pak na boje na našem území na jaře 1945. Faktem je, že vo-
jenská technika a historie mne zajímala již někdy od patnácti let. Někdy v 17 letech 
mi vyšel první článek o vojenské technice v odborném vojenském časopisu Atom. 
S redakcí jsem pak spolupracoval dlouhá léta a později jsem psal i do periodik Plasti-
kové modelářství, Modelář, Válka nebo II. světová. Historii jsem vždy bral pouze jako 
koníček, studium něčeho, co mne vedle PC velmi zajímá. Samozřejmě mám i jiné 
zájmy, rockovou hudbu, sci-fi. Rád si přečtu zajímavou knihu, ale nezbývá na ně nyní 
čas. Takže spíše relaxuji posloucháním hudby, třeba i při jiné činnosti…
  
Ve vaší knihovně se objevují i knihy jejichž jste autorem. Prosím stručně nám je 
představte....
Než jsme s kolegou Vítkem vydali první knihu tak asi naším nejrozsáhlejším poči-
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nem bylo zmapování obecních kronik z našeho okresu z období jara 1945, které jsme 
pak prezentovali na pokračování v týdeníku Znojemský týden k příležitosti 70. výročí 
osvobození. Sepsat knihu z oboru historie si již vyžaduje velkou dávku studia histo-
rických materiálů z různých fondů a v různých jazycích. Prostudovali jsme desetiti-
síce stran listinného materiálu z archívů v Ruské federaci, Německu nebo USA. K 75. 
výročí jsme vydali svoji první knihu Tanky na Dyji 1945 pojednávající o osvobozo-
vacích bojích na našem tehdejším území – Slovensku. Druhý díl vydaný o tři roky 
později se věnoval bojům v sousedním Rakousku s postupem od řeky Moravy přes 
Vídeň k hraniční řece Dyji. Třetí díl, na kterém právě pracujeme, mapuje boje již na 
našem území to od řeky Dyje přes Znojmo až do Prahy. Chtěli bychom jej, pokud jen 
čas trochu dovolí, dokončit v příštím roce.

Ve funkci starosty jste již několik týdnů. Čím vás jako zastupitele překvapila. Do 
jakého úkolu jste se pustil jako první.
Myslím, že mile mne překvapil pracovitý a věci znalý kolektiv našeho obecního úřa-
du i zkušená pracovní skupina obce. Na tom se dá vždy stavět. V opačném gardu pak 
značný nárůst administrativy spojený s fungováním obcí a měst. Jako prvního? Na-
stoupil jsem vlastně do rozjetého vlaku, takže těch úkolů byla hned celá řada. Naštěstí 
na ně nejsem sám, ale máme na obci tým lidí ať již zaměstnanců nebo zastupitelů, 
mnohdy doslova místních patriotů.  

Co bude vaší prioritou v následujících měsících
Jednou z priorit bude stanovit, zdali budeme schopni získat nové pozemky a na nich 
postavit novou školu s potřebným zázemím nebo v opačném případě revitalizovat 
stávající objekt školy a zbudovat přístavbu. O tom by se mělo rozhodnout nejpozději 
na počátku roku 2025. Bohužel povodeň v obci poničila mj. náš sportovní areál. Zde 
řešíme jeho uvedení do původního funkčního stavu. 
 
Blíží se konec roku, vánoční svátky, Silvestr a pak rok nový s pětadvacítkou na 
konci. Co by jste popřál svým sousedům Dobšičankám a Dobšičanům?
Za vedení obce bych jim rád popřál vše nejlepší do nového roku, hodně zdraví a štěs-
tí, které máme všichni už v tom, že žijeme na rozdíl od předchozích generací zrovna 
v době, kdy nemusíme bojovat o holé bytí, a v končinách, kde ve srovnání s okolním 
světem můžeme hovořit o solidní životní úrovni a vysokém stupni bezpečí.
Chci tím říct, abychom se uměli radovat z toho, co nás obklopuje, ačkoliv člověk je 
od přírody věčně nespokojený tvor. Asi těžko můžeme mít něco proti tomu, pokud 
to představuje neustálou potřebu posouvat věci kupředu, snažit se je dělat lépe, na 
druhou stranu bychom si měli uvědomovat a užívat toho, čeho jsme dosáhli, oceňo-
vat stav věcí, který ve většině případů považujeme za samozřejmý. Dívejme se kolem 
sebe, buďme pyšní na obec, kde žijeme, a dávejme to najevo. 
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Svatý Martin přivezl 
voňavá mladá vína

Ani dobšičtí vinaři nezapomněli letos připomenout tradici mladých vín, která se ote-
vírají a nabízejí milovníkům tohoto moku na svátek svatého Martina. Opět bylo mno-
ho přihlížejících, opět teklo víno proudem a všem bylo na pár hodin tak nějak hezky.

Foto: Stanislav Nováček
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Country kapely a zpěváci  
měli dostaveníčko v Dobšicích
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Zavzpomínali a ještě pomohli. 
I tak by se ve stručnosti 
dalo popsat setkání několika 
desítek milovníků country, 
kteří navštívili vzpomínkový 
a charitativní koncert s názvem 
55 let country na Znojemsku, 
který se konal jeden listopadový 
podvečer v dobšické sokolovně. 
Bez nároku na honorář zahrálo 
a publikum bavilo třináct country 
kapel. Výtěžek ze vstupného, 
ještě doplněný o dar obce, pak 
organizátoři věnovali městu Krnov, 
které bylo postiženo letošní povodní. 
Zahrály kapely s názvem Country 
Day, Paroháči, Šero, Touláci, Komanč 
a Lena, P. T. P, Freďáci, Květinka, 
Jezdci, Bandaska, Sešup, Jaksepatří. 
Zazpíval a zahrál i místní písničkář 
Aladin.        FOTO: Stanislav Nováček
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Před podzimními prázdnina-
mi opět proběhla akce pro děti 
naší MŠ a ZŠ, kterou jak bylo 
vidět, již má spousta rodičů za-
psáno jako pevný termín v ka-
lendáři. O tom nás přesvědčila 
účast. Počasí nám přálo, a tak 
bylo na půl vyhráno. I letos na 
sedmi stanovištích plných nad-
přirozených bytostí a strašidel 
musely děti plnit různé úkoly. 
O hojné účasti nás přesvědčilo 
i to, že došly nejen bonbóny, ale 
i čaj a „svařák“. 
Děkujeme všem, kteří nás 
podpořili ať už přímo na akci 
a nebo i tím, že darovali dýně 
k vydlabání.

 Za pracovníky ZŠ a MŠ  
Přemysl Juhaňák, ředitel školy                        

Foto: archiv školy a Žanda 

I letos jsme se trochu báli!
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I my jsme si rozsvítili 
strom a zahájili advent

Lampičky plné světel, krásné písničky, koledy, tanečky v podání dětí z naší školky i dětského 
domova, voňavý svařák nebo čaj a k tomu trochu zima, jak se na začátek adventu patří. Co 
víc si přát! Strom svítí, Vánoce jsou nadohled! Foto: Stanislav Nováček
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Přijďte si hrát do KLUBÍČKA

Je tu nový školní rok a s ním začal v Dob-
šicích, ve spolupráci s obcí Dobšice a ZŠ a 
MŠ Dobšice, opět pracovat kroužek „Klu-
bíčko“. Je určen pro děti ve věku od 2 do 
6 let (dle uvážení rodičů i mladší a starší 
děti) a jejich rodiče, či jiný dospělácký do-
provod. Děti si zde hrají, vyrábí, učí se stří-
hat, lepit, kreslit, malovat, cvičit, sporto-
vat, říkat básničky, hrát pohádky povídat 
si a rozvíjet dětskou fantazii. To vše venku 
na zahradě MŠ nebo v jedné ze tříd MŠ.
Pokud Vás uvedené aktivity zaujaly, přijď-
te se, prosím, s dětmi podívat na schůzku, 
která je vždy v pondělí. Sraz je v 16:00 hod 
před budovou MŠ Dobšice. 
Děti i rodiče srdečně zve, a již se na všech-
ny moc těší, vedoucí kroužku Alice Svobo-
dová (tel.515 24 90 30).
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Jak je na foto vidět, děti z naší dob-
šické mateřské školky se rozhodně 
nenudí. Paní učitelky pro ně připra-
vují mnoho zajímavých akcí u kte-
rých se baví jak děti, tak ony. Tleská-
me a těšíme se na další zprávy!

Děti ve školce „jdou z akce do akce“
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V pátek 22. listopadu pořáda-
la Sociální komise obce Dob-
šice spolu s jejím vedením tra-
diční besedu seniorů, ke které 

neodmyslitelně patří i vystoupení dětí a žáků z MŠ a ZŠ. Ti nejmenší všem ukázali, jak 
se tančil charleston a sklidili obrovský aplaus. Děvčata ze ZŠ zahrály na flétnu a pak 
65 účinkujících žáků zahrálo „Šíleně smutnou princeznu“. Děkujeme za bouřlivý po-
tlesk, který je každému herci odměnou. „Bylo úžasné pozorovat, jak se v jednom sále, 
v jednom okamžiku setkaly všechny generace dobšických občanů v poklidné přátelské 
atmosféře. A protože se Vánoce tryskem blíží, i my ZŠ a MŠ Dobšice Vám všem chce-
me popřát krásné svátky a těšíme se na setkání v listopadu 2025,“ popřál ředitel školy  
Přemysl Juhaňák.                                                         Foto: archiv školy, Stanislav Nováček
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Říjen 2024

Jung Marie 92 let
Gross Eduard 84 let
Veselá Ludmila 84 let
Klučková Marie 81 let
Minařík Bohuslav 78 let
Bellová Věra 78 let
Adámková Olga 78 let
Hladík Karel 77 let
Slížková Jaroslava 77 let
Klempa Vladimír 76 let
Koňarik František 75 let
Vykoupil Libor 74 let
Zádek Rudolf 74 let
Kolajová Jana 74 let
Ptáček Jiří 74 let
Melichová Marie 73 let
Lerch Ivo 73 let
Dulínková Jana 73 let
Král Antonín 72 let
Šištíková Jarmila 71 let
Hujňáková Miloslava 71 let
Jelínek Miroslav 71 let
Palátová Ludmila 71 let
Kříž Bohuslav 71 let
Novák Antonín 70 let
Zádková Eva 70 let
 

listopad 2024

Hamřík Bohumír 83 let
Adamec Karel 82 let
Klempa Bohumil 81 let
Nesnídal Milan 81 let
Weidl Alois 80 let
Cejpek Pavel 80 let
Slížek Miroslav 80 let
Fousková Ludmila 80 let
Řezník Josef 79 let
Zapletal František 78 let
Filipská Božena 77 let
Juhaňák Josef 76 let
Stupňánková Olga 76 let
Berková Bohumila 76 let
Palatková Věra 76 let
Pausar Jan 75 let
Protivínský Milan 75 let
Večeřa Bohumír 74 let
Michalcová Marie 73 let
Brücková Jitka 73 let
Kašpar Emil 72 let
Jedličková Anna 72 let
Slavíková Zdeňka 72 let
Janská Eva 71 let
Stehlík Vladimír 70 let
Schneider Jaromír 70 let

prosinec 2024

Holčapková Jiřina 94 let
Rizikyová Alena 87 let
Dub Zdeněk 86 let
Štěpán Jiří 84 let
Jíša František 82 let
Tomek Vojtěch 77 let
Bednaříková Libuše 76 let
Kašpar Ladislav 76 let
Jíšová Jarmila 75 let
Juhaňák Jan 75 let
Švajka Josef 75 let
Dospělová Marie 75 let
Dvořáková Růžena 75 let
Kotůlek Bohumil 74 let
Modráček Jiří 74 let
Krula Jaroslav 73 let
Šula Jaroslav 72 let
Boček Miroslav 72 let
Švábová Vlasta 72 let
Strmiska Oldřich 72 let
Stehlíková Marie 71 let
Hujňák Zdeněk 71 let
Lehoczký Jan 71 let
Vašíček Vratislav 70 let
Eliáš Jindřich 70 let
Skopalová Svatoslava 70 let
Václavková Dana 70 let
Krejčová Eva 70 let
Švajková Darja 70 let

SPoLeČenSKá KRonIKA
význAMná žIvotnÍ výRoČÍ

Kamarádová Klementina
Bravenec Emil

Rozloučili jsme se:
Varga Oskar
Svoboda Matyáš

narodili se:

Sociální komise obce chodí gratulovat oslavencům ke kulatým  
a půlkulatým narozeninám. Kdo si návštěvu nepřeje, dejte vědět  

na obecní úřad nejméně měsíc dopředu.
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Dobšice jsou součástí společenské hry
Pokud máte rádi des-
kové společenské hry 
u kterých se dozvídáte 
samé zajímavé infor-
mace, jednu takovou, 
ve které je to i o naší 
obci, vám můžeme 
nabídnout na obec-
ním úřadě. Je krásná, 
barevná, s kartičkami  
...a dál se nechte pře-
kvapit. Stojí 500 Kč a na 
obci je jich jen několik. 
O více info si zavolejte.
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SDH Dobšice je neodmyslitelnou součástí 
kulturního a společenského života obce. 
Členové se každoročně zapojují do organi-
zace tradičních akcí a pomáhají udržovat 
místní tradice. Pojďme se společně podí-
vat na jejich rok 2024.

SDH DoBŠICe Se neRUŠÍ

Tento rok s  sebou přinesl jednu velkou 
změnu – byla ukončena činnost zásaho-
vé jednotky z důvodu zajištění větší po-
žární ochrany a bezpečnosti obce. Provoz 
ZJ by byl pro obec náročný, a proto bylo 
rozhodnuto o zajištění požární ochrany 
profesionálními jednotkami, což je pro 
obec výhodnější a efektivnější řešení. Sbor 
dobrovolných hasičů Dobšice se tímto 
ale neruší a zůstává nadále aktivní a po-
kračuje ve své činnosti.

MASoPUSt

Začátek nového roku v Dobšicích tradič-
ně patří masopustnímu průvodu. Letos se 
muzikanti místo obvyklé bryčky s koň-
ským spřežením vezli na menším náklad-
ním autě ozdobeném pentlemi. Ačkoliv 
šlo o nouzové řešení, překvapivě sklidilo 
velký úspěch a dodalo průvodu jedineč-
ný šmrnc. Masopust byl opět spojen s 
oblíbenou akcí Putování po dobšických 
sklípcích, pořádanou Spolkem dobšických 
vinařů. Akce přilákala spoustu návštěvní-
ků, kteří si užívali veselí průvodu, ochut-
návky vín a společnou zábavu.

tRADIČnÍ PáLenÍ ČARoDĚJnIC

Na konci dubna se v Dobšicích opět rozho-
řela vatra při tradičním pálení čarodějnic. 

Co přinesl rok 2024 pro Sbor 
dobrovolných hasičů Dobšice
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Přestože předpověď počasí nevypadala 
příznivě, nakonec se vše vydařilo a akce 
proběhla podle plánu. Každoročně tato 
akce přitahuje mnoho návštěvníků a letos 
tomu nebylo jinak. Děti si užívaly zábavné 
hry, soutěže a tematické aktivity připrave-
né kulturní komisí a večer se pak areál za-
plnil dospělými, kteří si přišli užít večerní 
taneční zábavu.

HASIČSKÉ závoDY

V květnu se Sbor dobrovolných hasičů 
Dobšice zúčastnil okrskového kola hasič-
ské soutěže v požárním útoku na 100 m. I 
když se letos nepodařilo obhájit loňský po-
hár, hasiči se i tak umístili a to na 4. místě.

SDRUžovánÍ Se SPoLKY

Tento rok v červnu byli členové SDH Dob-
šice pozváni k oslavě výročí 150 let SDH 
Přímětice. Akce byla skvělou příležitostí k 
setkání a posílení vztahů mezi hasičskými 
sbory z různých obcí.

PovoDnĚ 2024

V září postihly Dobšice silné deště a po-
vodně. I přesto, že Sbor dobrovolných ha-
sičů nemá aktivní zásahovou jednotku, 
byli hasiči připraveni kdykoliv pomoci. 
I bez zásahové techniky byli k dispozici 
a ochotni pomoci obyvatelům v případě 
potřeby.

SvAtováCLAvSKÉ PoSvÍCenÍ 

Posvícení letos připadlo přímo na den 
svatého Václava. Akci, kterou každoročně 
pořádá obec, opět pomáhali organizovat i 
hasiči. K tomu neodmyslitelně patří opra-
cování a zdobení májky, která byla sice 
oproti předchozím rokům menší, ale i tak 



www.dobsice.cz

16

nádherná, a vedení průvodu chasy obcí. 
Celý den završila večerní zábava, na kte-
rou se sešli lidé z celé vesnice, aby společně 
oslavovali posvícení. 

SILveStRovSKá záBAvA 

Akce, která teprve proběhne, je Silvestr. 
SDH Dobšice srdečně zve na Silvestrov-
skou zábavu, která se koná 31. prosince od 
19 hodin v sokolovně. K tanci a poslechu 
zahraje skupina VASR Band. Vstupné je 
250 Kč a těšit se můžete na bohatou tom-
bolu. Přijďte strávit Silvestra v dobré nála-
dě a skvělé společnosti!

HASIČI PŘISPÍvAJÍ 

Sbor dobrovolných hasičů Dobšice se při-
pojil k podpoře malého Matyáše Bendy 
z Dobšic prostřednictvím spolku Ženy v 
běhu a poskytl mu finanční dar. Nemalou 
částkou přispěli také Mateřské a základní 
škole Dobšice, čímž podpořili její činnost 
a rozvoj. V průběhu roku 2024 se plánuje 
výroční schůze, na které bude tento pří-
spěvek znovu odsouhlasen. 

Autor: Nikola Fousková
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Představujeme fotbalové družstvo 
dorostu „A“

Trenéři a funkcionáři družstva dorostu:   
Karel Drábek – hlavní trenér
Přišel do Dobšic z 1. SC Znojmo jako hrající trenér v roce 2003.. Dobšice v té době hráli 
III. třídu okresní soutěže. Nově zbudovaný areál si ale zasloužil víc a k  tomu kromě 
jiných přispěl i Karel. Mužstvo dospělých pod vedením Karla Drábka se konsolidovalo 
a bylo postupně doplňováno o další kvalitní hráče. Z III. třídy v sezoně 2003/2004 se 
postupně postupovalo až do I. A třídy a ta se hraje nepřetržitě od sezony 2008/2009.U 
A mužstva působil jako trenér celkem 12 let a to do roku 2015. Od loňského ročníku 
působí u družstva dorostu. Je držitelem trenérské licence „UEFA B“.  
Jiří Mareš – asistent trenéra – Rovněž hráč Dobšic v letech 2001 – 2015. . Jeho trenér-
ská kariéra začínala u těch nejmenších u přípravky. K dorostu přešel  v roce 2023.      Je 
držitelem trenérské licence „C“.
Bronislav Polák, vedoucí mužstva I.-  mimo jiné člen výboru oddílu kopané a správce 
sportovního areálu. V oddílu kopané od roku 2015 na pozici vedoucího družstva a tre-
néra u mládežnických kolektivů. Je držitelem  trenérské licence „C“.
Radek Burcin ing. – vedoucí družstva II. – V dobšickém klubu od roku 2014 na různých 
funkcích. Od září 2024 je předsedou fotbalového oddílu a manažerem mládeže.  Je drži-
telem  trenérské licence „C“.
Družstvo a hráči:
Družstvo hraje 5. ligu Jihomoravského krajského fotbalového svazu. Po pod-
zimní části na pátém místě. Pro nedostatek hráčů v  této věkové kategorii zru-
šen oproti minulému soutěžnímu ročníku „B“ tým a z  okresní soutěže odhlášen.                                                                                                                    
Kádr družstva jmenovitě –  Karel Bednář, Petr Michal Burcin, Jaroslav Dufek, Matěj 
Herkus, Jakub Jordán, Lukáš Konvalina, Adam Krčál, David Krejčí, Jakub Mar, Miku-
láš Mareš, Petr Mikulka, Lukáš Mikulka, Omdřej Nahodil ,Luboš Novotný, Patrik Olej, 
Vojtěch Plaček, Dalibor Polák,, Jiří Staněk, Štěpán Švec, Adam Prekop a Štěpán Vlček.
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